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SLOVO NA ÚVOD
 

Milí čitatelia, 

bola som pozvaná na stretnutie komisie OECD, zaoberajúcej sa situáciou 

v školstve v jednotlivých krajinách. Jednou z tém bola aj PISA 2015. Je to 

testovanie čitateľskej, matematickej a prírodovednej gramotnosti 15-

ročných žiakov. Slovensko zostáva pod priemerom všetkých  zúčastnených 

krajín v každej z nich. Naša škola zatiaľ nebola vybraná do tohto merania. 

Nejdem vyhodnocovať výsledky, lebo ma zaujala iná skutočnosť. V Národnej 

správe PISA 2015 sa píše: „Je zrejmé, že posúdenie kvality vzdelávania je 

veľmi úzko späté s trhom práce – primárne sa nevzdelávame preto, aby sme 

boli vzdelaní, ale aby sme mohli uplatniť svoje vzdelanie ďalej pre potreby 

spoločnosti. Zarazili ma predovšetkým slová  primárne sa nevzdelávame 

preto, aby sme  boli vzdelaní. 
Politici v USA, v západnej Európe, ale aj v Japonsku vyjadrujú obavy, že veľa mladých ľudí študuje 

odbory, ktoré sú takzvane nepraktické. Ide o spor o podobu vysokoškolského vzdelávania. Má 

smerovať k hlbokej, ale úzkej odbornosti, ktorá je okamžite využiteľná, alebo vychovávať 

kreatívnych jedincov, schopných prispôsobiť sa meniacim sa výzvam súčasného a hlavne budúceho 

sveta. (poznámky: Jaroslav Veis v knihe F. Zakaria Obrana liberárního vzdělání). 

Veľmi by ma zaujímalo, čo si pod pojmom vzdelávanie predstavujete vy deti, na čo to je, čo to robí 

a tak ďalej. Ešte upozorňujem, že vystihujúcejšie je anglické slovo education, to vám angličtinári či 

slovenčinári vysvetlia.                                                                                        

Mária Smreková 

 

      SEPTEMBER 
 
 

14.09. – Pedagogické múzeum, 2.T 
20. 09. – 28. 09 – Tvorba časopisu Mravenisko. 
 

 

Viac sa o septembrových akciách dozviete v nasledujúcom čísle Mraveniska. 
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AKCIE MESIACA 
 

ŠKOLA V PRÍRODE – PETS 
V SEDLE JAVORINKA 
V máji sme boli v škole v prírode a v utorok sme sa 

vybrali  na turistiku do sedla Javorinka. Pred odchodom 

nás Vladko s Dominikou skontrolovali, či máme so 

sebou všetko potrebné v ruksaku. Na začiatku túry sme 

išli najprv  chvíľu do kopca a zvyšok turistiky dole 

kopcom. Našli sme aj krásny potôčik a videli sme, ako 

prebehla cez zjazdovku srnka. Počas turistiky sme videli 

všelijaké chrobáčiky a motýle. Niektorí mali so sebou aj 

fotoaparát a podarilo sa im urobiť krásne fotky.  

                                                                                                       

Miriam Zemanová,  3. P 

 

RAJECKÁ LESNÁ 
Ahoj kamaráti! Opäť sa stretáme na stránkach 

Mraveniska.  Dnes si prečítate  o najväčšom 

slovenskom drevenom  betleheme. Nachádza sa 

v Rajeckej Lesnej a išli sme sa naň pozrieť počas 

nášho pobytu v škole v prírode. Tvorí ho 100 

pohyblivých figúrok. Pán, ktorý nám o betleheme 

rozprával, nám o ňom povedal príbeh a oboznámil nás, 

aké hrady, zámky, činnosti a stavby sú tam vyrezané. 

Mne sa najviac z neho páčila časť, kde boli valasi, 

ktorí naháňali medveďa, lebo im zobral ovcu. Autor tohto diela na ňom pracoval desať rokov 

a potom ho kňaz z Rajeckej lesnej odkúpil a sprístupnil. Bolo to veľmi pekné.  

                                                                                                            

Jerguš Križan, 3. P 

 

VÝSTUP NA KĽAK 
Našu výstup na Kľak sme začali tak, že sme išli na zastávku, z 

ktorej nás autobus odviezol pod vrch Kľak. Išlo nás len dvanásť 

detí z oboch tried. Peťa s Vladkom nám povedali, že budeme 

stúpať do nadmorskej výšky 1 352 metrov. Na Kľak sme išli cez 

les, kde bolo veľa blata a potom sme vyšli na lúku. Z lúky bolo 

vidieť až sedem pohorí. Na lúke sme sa najedli a išli naspäť do 

lesa. Ako sme išli lesom, zazreli sme skaly, tešili sme sa, že už 

budeme v cieli. Na vrchole bol dvojkríž. Na Kľaku sme si 

oddýchli, odfotili sa, zapísali sa do turistickej knihy návštev.  Bol 

odtiaľ nádherný výhľad. Potom sme zišli naspäť dole do dediny 

a autobusom sme sa vrátili do penziónu. Tu sme sa naobedovali 

sme sa a mali oddych. Bolo to super.   

                                                                                                          

Lukáš Michálech, 3. P  
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          AKCIE MESIACA 
 

ŠKOLA V PRÍRODE – POKRAČOVANIE 
MAĽOVANÉ  DOMČEKY  V ČIČMANOCH 
V škole v prírode sme boli aj v Čičmanoch. Vo 

štvrtok sme boli na prehliadke dvoch 

čičmianskych domčekov. Bol tam jeden malý 

a jeden veľký dom. V malom maľovanom 

dome sme videli, ako ľudia voľakedy žili 

v tejto dedine. Napríklad tam bola teta, ktorá 

piekla v kuchyni chlieb, izba v ktorej bola 

plachta ako kolíska pripevnená na strope, kde 

spávalo bábätko. Vo veľkom dome boli staré 

nástroje a veľa iných vecí, ktoré ľudia vtedy 

používali. Mňa zaujali tzv. grguľe, ktoré pomáhali ženám urobiť si taký čudný účes pod čepiec, 

keď boli vydaté. Veľmi sa mi tam páčilo.  

Samuel Čengel, 3. P 

 

VYSTÚPENIE NA ZŠ BISKUPICKÁ 
16. júna sme išli s pani učiteľkami do ZŠ Biskupická. 

Tam sme predviedli naše predstavenie Autobus. Túto 

školu sme si vybrali preto, lebo tam je veľa rómskych 

detí a v našom predstavení máme dve rómske pesničky. 

Naše vystúpenie mala natočiť televízia, ale auto malo 

kúsok od školy nehodu. Pred predstavením sa naša pani 

učiteľka pýtala detí, či vedia, čo je orloj. Nevedeli. Tak 

sme im to ukázali a opísali. Boli sme radi, že sme ich 

mohli nielen potešiť, ale aj niečo naučiť. Na záver nám 

krásne zatlieskali. 

                                                                                                                  Richard Zaťko, 2. T 

VYSTÚPENIE V INTEGRE 
2. júna. sme išli do Integry zahrať divadlo pre starých a chorých ľudí. Zahrali sme im 

predstavenie Orloj. Predstavenie sa im veľmi páčilo. A ja som sa s nimi tešila. Nakoniec sme dostali 

sladkosti. 

                                                                                                           Barbora Kusá, 2. T 

V  CUKRÁRNI 
7. júna v stredu sme boli s Anikou v cukrárni. Išli sme iba 

šiesti. Išli sme za to, že sme prečítali počas školského roka 

päť až sedem kníh. Išli sme tam Andrej, Lilly, Barborka, 

Simon, Veronika a Paťo. Všetci sme si dali to isté, okrem 

dvoch. Tam a naspäť sme išli električkou. Bol to pekný 

výlet. Ďakujeme za pozvanie, Anika. 

                                                                                                           

Lilly Sofia Kviečinská, 2. T 
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AKCIE MESIACA
 

VÝLET DO SMOLENÍC 
Na konci školského roka sme išla naša trieda na výlet. 

Nastúpili sme pri Štrkoveckom jazere na autobus. Pán 

šofér nás zaviezol do Smoleníc. Zo Smoleníc sme išli pešo 

do jaskyne Driny. Prechádzka lesom nám rýchlo ubehla. 

Potom sme vyšli po schodoch a uvideli sme vchod do 

jaskyne. Jaskyňa Driny sa nachádza v Malých Karpatoch. 

Objavili ju Ján Banič a Ivan Vajsábel. Mne a mojim 

kamarátom sa najviac páčila výzdoba v jaskyni. Boli tam 

stalagmity, stalagnáty a stalaktity. Deťom sa najviac páčili 

slonie uši. Potom sme išli na Červený kameň. Červený 

kameň je hrad na kopci pri dedine Píla. Najdlhšie tam býval rod Pálfyovcov. Dnes je na hrade 

múzeum panských izieb a zbrojníc. Je tam pekné nádvorie, po ktorom sa prechádzajú pávy. Hrad 

má štyri bašty. Okolo hradu je vysoký múr. Najviac sa nám páčila zbrojnica. Boli tam veľké meče 

a malé delá. Potom sme nastúpili na autobus a vrátili sme sa do školy. Výlet sa nám veľmi páčil.  

                                                                                                            

Viktor Lacko, 2. T 

POPOLVÁR 
Na MDD nás Anika zobrala do divadla na predstavenie Popolvár. Predstavenie sa mi veľmi páčilo. 

Bolo veľmi zaujímavé. Herci tam spievali a tancovali. Princovia bojovali o princeznú. Popolvára 

nikto nepoznal, aj tak si ho princezná vybrala za muža, pretože bol najkrajší a mal najlepšie srdce. 

                                                                                                               

Isabella Vilímová, 2. T 
 
PÍSANIE VLASTNÝCH KNÍH 
Anika nám na prázdniny dala úlohu prečítať jednu, alebo aj viac kníh a nakresliť k nim obrázok o 

prečítanom. Ja som napísal aj vlastnú knihu, z ktorej vám chcem kúsok ukázať. Rád si sám takéto 

knihy píšem.                                                                              

Alan Koronthály, 2. T 
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          ŠKD 
 
MOTÝLE 
Chcela by som s vami podeliť o radosť, ktorú som mala, keď sme na 

výtvarnej výchove tvorili veľmi pekné a pestrofarebné motýle. 

Dominika nám rozdala motýle z tvrdého papiera ako maketu a okamžite 

sme im začali dávať nádherné farby. Najprv sme im vymaľovali krídla 

a potom telo. Maľovali sme ich temperovými farbami. Keď sme 

domaľovali, nechali sme motýle vyschnúť a Dominika ich potom 

vystrihla. Motýle sme potom pevne pripevnili na nástenku, aby nám 

neuleteli. Robili nám spoločnosť do konca školského roka. 

                                                                                               

Sophia Pajtinková, 3. P  

 
DEŇ OTCOV 

Na výtvarnej výchove v družine sme vyrábali pozdravy ku 

Dňu otcov. Vyrábali sme ich tak, že sme si veľký tvrdý 

papier prepolili na polovicu. Z prednej strany sme mali 

napísať niečo pekné ako odkaz pre tatina a niečo nakresliť 

a do vnútra sme vlepili básničku, ktorú nám Dominika 

rozdala. Ukázala nám aj príklady toho, čo tam môžeme 

napísať a nakresliť. Môj pozdrav vyzeral tak, že som 

napísala: „Si moje slniečko.“ a nakreslila som pod to 

usmiate slniečko. Do vnútra som vlepila básničku a pod ňu napísala: „Pekný Deň otcov praje 

Žofka“. Keď sme  to mali hotové, tak nám to Dominika na pamiatku odfotila. V nedeľu som to dala 

tatinovi a veľmi sa z toho potešil. Toto vyrábanie sa mi veľmi páčilo. 

                                                                                                                   Žofia Bartová, 3. P  

DEŇ DETÍ 
Na Deň detí sme 

mali v školskom 

klube program. 

Na jednom 

stanovišti sa 

robili medúzy 

z papiera. Robili 

sme si aj čelenky 

z umelých kve-

tiniek a indián-

ske čelenky s fa-

ebnými pierkami. Boli tam aj športové hry. Maľovalo sa 

tam na tvár, ja som mala motýlika. Bola tam dobrá hudba. 

Pripravila nám to Kristínka, čo nás učí tanečnú a boli tam 

aj animátori. Bolo to super! Najviac sa mi páčilo 

maľovanie na tvár. 

                                                                                                    

Hana Čačová, 2. T 

 



 

7 

 

 

    NA HODINE INFORMATICKEJ VÝCHOVY - WORDS 
 

 

Šimon    Krištof   Viktor   Alex  Matej 
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    NA HODINE ANGLICKÉHO JAZYKA - OWLS
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ina Vajdová, 3. O 

Ondrej Husák, 3. O 
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ROZHOVOR 

 

 

ROZHOVOR SO SIMONKOU 
Nenápadná, no zato veľmi tvorivá a medzi deťmi obľúbená. Nešetrí 
láskavým slovom, či pohladením, no tak či onak, vždy od detí 
vyžaduje zdravú disciplínu.  
Špeciálna pedagogička a asistentka v 2. T – Simona Baničová 
 

Rada si chodila do školy? Ako sa ti darilo v škole 

keď si bola malá? 

Do školy som chodila veľmi rada. Mala som ju 

hneď oproti domu a do triedy so mnou chodili 

kamarátky zo sídliska. Mala som rada všetky 

predmety okrem matematiky, s tou mi musel doma 

veľa pomáhať ocino. Spôsob, akým sa vy dnes 

učíte matematiku v našej školičke je úplne iný –  

zábavnejší a mnohé veci sa teraz učím s vami. 
 

Spomínaš si na svoje pani učiteľky? 

Samozrejme! Moja prvá pani učiteľka sa volala 

Marta Kóňová, učila ma prvé štyri roky a mala 

som ju veľmi rada. Niekedy ju stretnem na ulici 

vo svojom rodnom meste a aj sa chvíľku 

porozprávame. Myslím si, že na prvú pani 

učiteľku sa nezabúda. Pani vychovávateľka sa 

volala Mária a vedela hrať na klavíri. V družine 

sme vždy veľa spievali a tie pesničky si pamätám 

dodnes. 
 

Hráš sa rada s deťmi? 

Hrať sa s vami ma baví zo všetkého najviac. 

Najradšej mám spoločenské hry, ale veď to všetci 

viete. Ste veľmi šikovní a viete sa naučiť aj 

pravidlá hier, ktoré sú veľmi zložité. Ja sa rada 

hrám aj doma, s kamarátmi sa často stretneme a 

hráme spolu rôzne “doskovky”, je to vždy veľká 

zábava. Myslím si, že aj dospelí ľudia by mali 

ostať hraví. 
 

Rada učíš na tejto škole? Čo rada učíš? 

Najradšej mám asi to, že moja práca na tejto škole 

je taká rôznorodá. Rada sa s vami hrám v 

školskom klube, ale baví ma učiť aj výtvarnú 

výchovu a etiku so Zippym. Je tiež veľmi  

 

 

 

zaujímavé byť v malej 

školičke a od vás prejsť k 

veľkáčom”, ktorých tento 

rok učím semináre zo psychológie. 
 

Čo najradšej robíš vo voľnom čase? 

Rada cestujem a spoznávam nové krajiny. 

Najradšej mám, keď výlet doma plánujeme a už sa 

teším, čo všetko nové uvidím. Toto leto sa mi 

podarilo splniť si veľký sen a dostala som sa do 

Ameriky. Obdivovala som obrovské mrakodrapy v 

New Yorku, ale aj vysoké sekvoje alebo 

ohromujúcu hĺbku Grand Canyonu. Už teraz sa 

teším na ďalší výlet. 
 

Aké zvieratko máš najradšej? Rada sa staráš o 

svojho zajačika Huga? 

Mám veľmi rada mačky. Rady sa maznajú a sú to 

skutočné osobnosti. Už od detstva chovám králiky, 

ktoré sú mačkám v mnohom podobné. O môjho 

Huga sa starám rada, ale je to veľký výmyselník, 

hoci je už starček. Niekedy sa na nás aj urazí. Raz 

nám po návšteve u veterinára rozhrýzol hadicu od 

práčky. 
 

Rada čítaš? Aká je tvoja obľúbená kniha? 

Čítam rada a obľúbených kníh mám veľa, ale 

jednu medzi ne radím už od detstva. Volá sa Tajný 

denník Adriana Mola. Stále sa k nej vraciam a 

chichúňam sa na nej rovnako ako v štvrtej triede. 

A možno aj viac. Rada čítam aj vám v škole. 

Vždy, keď začnem čítať sedíte na miestach, ale 

postupne sa približujete a približujete až nakoniec 

mi niekto sedí na kolenách a ostatní sú už tak 

blízko, že nevidím ani na písmenká v knihe :) Som 

vtedy šťastná, že vás knižka tak zaujala. 

 

Ďakujeme za rozhovor. 
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 NA VYUČOVANÍ VLASTIVEDY 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Marek Javorka, 3. O 

Adam Donoval, 3. O 
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N POKEC SO ŠTVRTÁKMI 
 

 

Aké je vaše vysnívané povolanie? Čo chcete robiť, keď budete dospelí ?  
  

Adam D.: Ako dospelý chcem byť architekt 

a zároveň chcem byť majiteľom takej firmy. Prečo 

práve architekt? Architektom chcem byť už od 

piatich rokov a zatiaľ ma veľmi baví navrhovať 

domy.  

Ján F.: Chcel by som byť architektom, lebo to je 

povolanie, pri ktorom musím zapájať fantáziu.  

Tereza G.: Ja by som chcela byť tanečníčkou 

a speváčkou vo folklórnom súbore. Pretože mám 

tanec veľmi rada. Tancujem už od svojich troch 

rokov.  

Matej G.: Keď budem veľký, chcem byť 

basketbalista, lebo ma baví basketbal a chcem hrať 

v Chicago Bulls.  

Silvia H.: Moje vysnívané povolanie v dospelosti 

je zverolekárka, pretože mám rada zvieratá. 

Chcela by som pracovať v Slobode zvierat, lebo 

rada venčím psíkov a rada sa s nimi hrám.  

Barbora H.: Keď budem veľká, stanem sa 

skladateľkou. Budem hrať na krídle. Pesničky si 

skladám už od malička. Moje skladby možno raz 

budete počuť v rádiu.  

Veronika H.: Moje vysnívané povolanie je byť 

šéfkou Slobody zvierat. Dôvod prečo sa ňou 

chcem stať, je jednoduchý. Od malička mám rada 

zvieratá.  

Ondrej H.: Môj vysnívaný šport je hokej. Chcel 

by som sa stať hokejistom, lebo ma hokej baví a je 

to môj najobľúbenejší šport.  

Marek J.: Chcel by som sa stať lekárom, pretože 

aj môj otec je lekár. Je to povolanie aj o múdrosti, 

aj o záchrane ľudí. Veľmi sa mi to páči a dúfam, 

že sa mi to podarí.  

Tereza K.: V dospelosti by som chcela byť 

cukrárka, ktorá robí torty na slávnostné udalosti. 

Chcela by som sa mojimi výrobkami presláviť. 

Moja predstava vyzerá takto: obrovská torta, 

nadšení ľudia a radosť v ich tvári.  

Filip K.: Keď budem dospelý, chcel by som byť 

výskumníkom, pretože je to práca, v ktorej sa 

chodí často na výskum. Objavujú sa tam nové 

veci, záhadné miestnosti a iné.  

Maximilián K.: Chcem byť kozmonaut, pretože 

chcem vidieť mesto na Marse a chcem vidieť 

hviezdy z blízka. Budem vidieť galaxie. Rád 

spoznávam vesmír.  

Lucia K.: Chcela by som byť speváčka. Rada 

spievam a ide mi to. Spievam preto, lebo sa mi to 

páči a mám na to talent.  

Hana L.: Ja by som chcela byť architektka, lebo 

rada navrhujem izby a rada vyberám doplnky 

a farby stien.  

Tomáš M.: Ja chcem byť vedcom, lebo ma veda 

veľmi zaujíma. Tiež ma zaujíma architektúra, 

fyzika, chémia atď. ...ale veda je najlepšia.  

Natália N.: Chcela by som byť zverolekárka, 

pretože chcem pomáhať zvieratám a liečiť ich.  

Olívia O.: Keď budem veľká, chcem byť 

návrhárka, pretože som nakreslila aj návrh svojej 

klubovne pri našom dome. Videla som aj návrh 

nášho domu, vyzerá to ľahko. Podľa mňa sa však 

musím ešte veľa učiť.  

Liana P.: Moje vysnívané povolanie je maliarka 

portrétov. Kreslenie ma nesmierne baví a už teraz 

sa snažím kresliť tak, aby to vyzeralo ako živí 

ľudia.  

Petra P.: Prajem si, aby som sa stala návrhárkou 

oblečenia pre zvieratá. Návrhárska dielňa spolu 

s obchodom by sa nachádzala v hoteli, ktorý 

budem vlastniť spolu so spolužiačkou v Taliansku.  

Leon S.: Ako dospelý by som chcel byť vynálezca 

súčiastok telefónov aj samotných procesorov 

Antonov NT Snapdragon vo firme Gualcomm. 

Mám rád počítače a inú múdru techniku.  

Tomáš S.: Páčilo by sa mi byť pilotom. Mohol by 

som pilotovať Boing 747, Antonov NT 180 a 

Douglas DC 2. 

Ina V.: Chcela by som spolu so spolužiačkou 

vlastniť hotel v Taliansku, lebo o tom snívam už 

od štyroch rokov.  

Pavol Z.: Chcel by som byť archeológom, lebo ma 

zaujímajú dinosaury a rád spoznávam nové 

zaujímavosti a druhy.  

 

 



 

12 

 

 
NÁSTENKA 

 


